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ذره بین

شت و سلامت بهدا

این  و  نرخ هاست  افزایش  از  متاثر  اقتصادی  فضای 
افزایش نرخ کالاها و خدمات بار دیگر تناسب نسبی 
درآمد و هزینه خانوار را تا حدود زیادی برهم زده است. 
در این مواقع دوباره موضوع کارآمدی یا ناکارآمدی نهاد 
نظارت به عنوان یکی از مقوله های مرتبط با این موضوع 
در صدر مباحث کارشناسان قرار می گیرد و به صدر خبرها 
راه می یابد. نظارت در اقتصاد، تعریف سیستمی دارد که 
مبنای آن قرار گرفته است. قدم نخست نظارت، مدیریت 
زنجیره تامین و بهره گیری از اطلاعات شفاف و دقیق در 
هر مرحله از آن است. بحث اصلی، تامین درست کالا 
و خدمات بازار است. به عبارت دیگر، بازار یک سیستم 
پویاست که طرف های عرضه و تقاضا در آن هوشمند 
رفتار می کنند. تامین کالا و پشتیبانی آن در شبکه توزیع 
نیز شرط تعادل بازار است. لذا نظارت مناسب از تامین 

درست، دقیق و مستمر فراهم می شود. 
سوی  از  بازار  کنترل  و  نظارت  فرآیند  درحال حاضر 
تشکل های صنفی و بازرسی و اصناف در سطح خرد و 
از سوی سازمان های صنعت، معدن و تجارت و سازمان 
سطح  در  تولیدکنندگان  و  مصرف کنندگان  حمایت 
کلان انجام می شود. بی شک بازار ویترین سیاست های 
در  تحول  یا  تغییر  هرگونه  و  دولت هاست  اقتصادی 
سیاست های کلان اقتصادی تاثیر آنی بر شرایط بازار 
خواهد داشت و این موضوع هیچ گونه استثنایی هم 
که  بازار  بطن  در  نه  را  معضل  راهکار حل  لذا  ندارد. 
در مولفه دیگر مبتلا به بازار می توان مشاهده نمود. 
وظیفه دولت سیاست گذاری، تسهیل گری، تنظیم گری 
بازار مصرفی  در  تولیدی  کالاهای  بر عرضه  نظارت  و 
خدمات  و  کالا  بازار  میدانی  تحولاتی  بررسی  است. 
بازار تلاش  تنظیم  که سیاست گذاران  نشان می دهد 
دارند برنامه های کنترلی و نظارتی بیشتری را برای مهار 
گرانی های بازار اجرا نمایند. سوالی که مطرح می شود 
راهکار حل  بازار تنظیم نمی شود؟  این است که چرا 
مشکل چیست؟ آیا تخلف در بازار بیشتر شده است؟ آیا 
جرائم و مجازات ها بازدارندگی لازم را ندارند؟ آیا نظارت 

ناکارآمد است؟ و ده ها پرسش دیگر.
بی تردید بهتر است دولت و نهادهای کلان تر سیاست گذار 

در امر بازار به جای صرف انرژی و سرمایه های کشور در 
حوزه نظارت و کنترل بازار برنامه ها و سیاست هایی را 
دنبال نمایند تا مولفه های کلان اقتصادی را در جهت 
با گسترش  بازار به مرحله اجرا درآورند، وگرنه  آرامش 
اصل  از  مشکلی  عملاً  بازرسی  و  نظارت  جابجایی  یا 
موضوعات مبتلا به بازار حل نخواهد شد. البته اصلاح 
ساختار و شرح وظایف و اختیارات نهادهای نظارتی 
یک ضرورت حتمی و قطعی برای اقتصاد ایران محسوب 
می شود ولی این سیاست باید بعد از بازسازی و ایجاد 
ساختارهای جدید و متناسب با آن ها شکل گیرد وگرنه 
استمرار روندهای اشتباه گذشته هرگز نمی تواند موجب 
حل معضلات این حوزه گردد. تعادل عرضه و تقاضا منجر 
به تنظیم بازار می شود و تقویت بخش تولید به تنظیم 

بازار و در نهایت کنترل تورم کمک می کند.
توجه ویژه به اقتصاد دانش بنیان در تنظیم بازار بسیار 
مهم است و با ابزار دانش می توان با هوشمندسازی 
توزیع و نظارت بر اقلام و کالاها با دقت بیشتری بر بازار 
کنترل داشت. ارزیابی های صورت گرفته نشان دهنده آن 
است که »حفظ سطح معیشت آحاد جامعه، کنترل 
آشامیدنی ها،  و  خوراکی ها  اقلام  بر  تاکید  با  تورم 
برنامه ریزی تامین، توزیع، کنترل و نظارت بر بازار با 
تاکید بر کالاهای اساسی، نظارت موثر بر قیمت و نحوه 
عرضه کالاها و خدمات، برنامه ریزی جهت تسهیل در 
کالارسانی، حمل ونقل، تامین و توزیع اقلام پرمصرف 
در ایام خاص، اطلاع رسانی مستمر از اقدامات تنظیم 

بازاری برای آگاهی بخشی افکار عمومی، تسهیل فضای 
تامین  در  دستگاهی  بین  هماهنگی  و  کسب وکار 
کالاهای اساسی و صیانت از حقوق مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان« از مهمترین اهداف سیاستی در مدیریت 
بازار در کشور محسوب می شود. به بیان دیگر نظارت 
بازار  تنظیم  برای  اساسی  راهبردی  تأمین،  زنجیره  بر 
است و نباید بازرسی به انتهای زنجیره تولید و توزیع 
یعنی خُرده فروش ها محدود شود و باید این نظارت ها از 
مرحله تولید شروع و عرضه و توزیع را نیز شامل شود. 
در واقع نظارت بر بازار باید مستمر، هدفمند و برای 
مردم اطمینان بخش باشد زیرا یک مطالبه عمومی است. 
طرح  تکمیل کننده  بازار  بر  نظارت  آخر؛  سخن  اما  و 
که  دشوار  اوضاع  این  در  یارانه هاست.  هدفمندسازی 
و  فساد  از  جلوگیری  را جهت  توان خود  تمام  دولت 
تضییع حقوق مردم به کار گرفته، باید اقداماتی مراقبتی 
در صحنه حضور  باید  امر  انجام شود. مدیران متولی 
داشته باشند تا مردم با دیدن نظارت مسئولان در بازار 
احساس آرامش کنند. امروز در بازار به نظارت مستمر 
نیاز داریم زیرا گرانی های فراوان و افسارگسیخته ای که 
اتفاق می افتد ناشی از عدم نظارت دستگاه های متولی 
است که اگر نظارت درست شکل بگیرد حالت پیشگیری 
خواهد داشت. باید هر روز بازار را تحت کنترل و نظارت 
داشته باشیم نه اینکه فقط طرح های نظارتی مناسبتی 
اجرا شود. باید نظارت سیستماتیک بر بازار حاکم باشد تا 

امکان تخلف به حداقل برسد.

دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا بویژه شهدای خلبان 
سرگرد »قاسم زمانی«  و ستوان یکم »محمدجواد بای« که 
روز گذشته در حادثه اصفهان به مقام شامخ شهادت نائل 

گشتند را گرامی می دارد

خبر

گزارش

گزارشی از یک معضلِ بزرگ؛
»ت مثل ترافیک«

ترافیک همواره به عنوان یکی از مشکلات و معضلات تهران از 
سوی مردم و مسولان مطرح شده و به نظر می رسد این روزها 
به کلاف سردرگمی تبدیل شده است که همگان از رسیدن به 

سرنخ آن عاجز مانده اند.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایرنا؛ ت مثل ترافیک 
به یکی از معضلات پایتخت اشاره دارد، معضلی که سالهای 
متمادی همراه شهروندان پایتخت نشین بوده و مشخص 
نیست این همراهی تا کی و کجا ادامه خواهد داشت؛ همراهی 
نامبارکی که به طور مستقیم بر کیفیت زندگی شهروندان تاثیر 

داشته است.
کلان شهر تهران در کنار زیبایی های ذاتی که دارد اما دچار 
غده ها و بیماری های عفونی و خطرناکی است که اگر به 
آنها رسیدگی نشود، زندگی را در کلان شهر تهران و ام القری 
کشورهای اسلامی، سخت و ناممکن خواهد کرد؛ از جمله این 
مشکلات و بیماریها می توان به ترافیک اشاره کرد؛ معضلی 
که تمام پایتخت نشینان را با آن درگیر کرده است. معضلی 
که هر قشری به فراخور خود به آن می پردازد، از هنرمندان، 
طنزپردازان، کاریکاتوریست ها، نویسندگان و شهروندان گرفته 
تا رانندگان تاکسی، پزشکان و  همه شهروندان با ادبیات خود 
از این معضل می گویند؛ از معلم مدرسه که می گوید ت مثل 
ترافیک تا راننده تاکسی که بعد از قفل شدن خیابان زیر لب 
زمزمه می کند؛ »از ترافیکِ خیابان خسته ام،  از هوای شهر 
تهران خسته ام،  از هجومِ خودروها در کوچه ها،  از تصادف 

در اتوبان خسته ام«... 
شما هم به دلیل زندگی در تهران، تجربه ماندن در ترافیک و 
قفل شدن خیابان ها را داشته اید و با آن دست و پنجه نرم 
کرده اید؛ چه بسا ممکن است که ساعت ها زودتر از برنامه و یا 
قراری که داشته اید از خانه خارج شده اید تا ترافیک را پشت 
سر بگذارید و بتوانید در ساعت مقرر به کار و یا قرار خود برسید. 
فرهنگ استفاده از خودرو شخصی به جای استفاده از حمل و 
نقل عمومی در سال های اخیر مزید بر علت شده است و با 
وجود اینکه هر ساله بخش زیادی از اعتبار و بودجه شهر تهران 
را به خود اختصاص می دهد، در سال های اخیر با افزایش 
بیشتری روبرو شده و به نظر می رسد هر چه پیش می رویم 
برغم وعده ها و شعارها، همچنان قرار است ترافیک جانکاه را 

تحمل کنیم؛ اما آیا این درد درمانی ندارد؟  
کارشناسان اما راهکارهای اجرایی را برای کاهش این معضل 
در نظر گرفته اند؛ از جمله زوج و فرد شدن خودرو ها از در 
منزل، تغییر ساعت کار مدارس و ادارات،  استفاده از مدهای 
مختلف حمل و نقلی  از جمله دوچرخه وموتور سیکلت، بهبود 
و افزایش کیفی و کمی حمل  و نقل عمومی از جمله مترو و 
اتوبوس، بهره گیری از زیرساخت های شهر هوشمند و توسعه 
و ترویج استفاده از فضای مجازی و خریدهای اینترنتی به جای 
حضور فیزیکی در شهر، از جمله راهکارهایی است که از سوی 

کارشناسان مطرح می شود.
در کنار تمام راهکارها و پیشنهادات کاهش ترافیک اما نمی 
توان نقش مهم شهروندان را نادیده گرفت؛ افزایش مهارت 
در رانندگی و ممانعت از تخلف های رانندگی، رعایت دستور 
العمل های پلیس، تلاش برای انجام برخی امور به طور مجازی 
و خودداری از حضور فیزیکی برای کارهایی که می توان آنها 
را مجازی انجام داد، بررسی ساعت های تردد، همه و همه از 
جمله کمک های شهروندان به کاهش بار ترافیکی خواهد بود.

»دنیای هوادار« اهمیت نظارت بر بازار را بررسی می کند؛

از مفهوم نظارت سیستماتیک تا مدیریت زنجیره تامین

دبیر کل سازمان جهانی بهداشت در دیدار وزیر بهداشت کشورمان از 
عملکرد ایران در مقابله با کرونا به ویژه تک رقمی شدن موارد مرگ و 
میر روزانه بیماری و گسترش واکسیناسیون علیه کرونا، تجلیل کرد و 
گفت: پوشش واکسیناسیون کرونا در ایران در سطح ایده آل قرار دارد.

دکتر بهرام عین اللهی در دیدار تدروس آدهانوم که در حاشیه هفتاد 
و پنجمین مجمع جهانی بهداشت در ژنو صورت گرفت، انتخاب 

دوباره وی به عنوان دبیرکل سازمان جهانی بهداشت را تبریک گفت 
در  واکسیناسیون  و پوشش  کرونا  با  مقابله  در  ایران  و دستاوردهای 

کشورمان را تشریح کرد. با حمایت های مردم و تلاش های شبانه 
روزی نیروهای بهداشتی و درمانی، بیماری کرونا در ایران کنترل و 
مهار شده و بیش از دو هفته است که آمار مرگ و میر روزانه بیماران 

کرونایی در کشور ما، تک رقمی است.
دکتر عین اللهی با اشاره به تامین گسترده واکسن کرونا در ایران 

گفت: به لطف خدا و با کمک مردم، تا کنون حدود ۱۵۰ میلیون دُز 
واکسن در ایران تزریق شده و پوشش واکسیناسیون در کل جمعیت 
و  آمریکا  ناجوانمردانه  های  تحریم  است.  درصد  حدود ۷۵  ایران، 
استکبار جهانی علیه ایران، مانع موفقیت های کشورمان در کنترل 

کرونا نشد؛ چراکه در ایران، مردم به یاری نظام سلامت شتافتند.
وظایف  انجام  عدم  و  کوتاهی  از  انتقاد  با  بهداشت  وزیر 
برخی سازمان های بین المللی در خصوص وضعیت 
سلامت در برخی مناطق جهان، گفت: برخی 
نظر  از  که  سالهاست  زده  جنگ  مناطق 
خدمات بهداشتی و درمانی در وضعیت 
مطلوبی قرار ندارند و همه سازمان های 
بین المللی مسئول، باید در این زمینه 

اقدامات لازم را انجام دهند.

»وزیر بهداشت« خبر داد:

کــرونا در ایران مهار شد

سارا نصرتی
نویسنده و مترجم
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یک»کارشناس صنعت خودرو« پاسخ داد:
آغاز واردات خودرو چه تاثیری 

بر بازار می گذارد؟
»امیرحسن کاکایی« -کارشناس صنعت خودرو- در پاسخ 
به این سئوال که آیا واردات خودروهای خارجی می تواند 
زمینه را برای تعدیل بازار مهیا نماید؟ گفت: این روزها 
و  هستیم  داخلی  خودروهای  قیمت  افزایش  شاهد 
خودرویی که قرار است وارد ایران شود اصلا در این رنج 

قیمتی نیست که بتواند تاثیری به جا بگذارد.
وی با تاکید بر اینکه بحران بازار خودرو تنها معطوف به 
عدم واردات نیست، به گران شدن هزینه تولید اشاره کرد 
و گفت: ادبیات اقتصادی باید در این حوزه مد نظر قرار 
گیرد. در حالی که مقامات دولتی تمرکز خود را بر مبارزه 
با گرانفروشی گذاشته اند، از تورم و عامل گرانی غفلت 
شده است. موضوع در ایران اصلا گرانفروشی نیست بلکه 
گران تمام شدن تولید است. تورم سبب شده قیمت تولید 
بالا برود و در نتیجه محصولات گران شوند. تا زمانی که 
با ارزش بیشتر نرود،  اقتصاد به سمت تولید کالاهایی 

مسائل و مشکلات ما حل نخواهد شد.
به گفته وی در حوزه صنعت خودرو نیز با همین معضل 
مواجهیم. تولیدات ایران به لحاظ کیفی و استاندارد و 
دانش و فناوری عقب تر از استاندارد جهانی هستند اما در 
قیمت همپای آنها حرکت می کنند. به این ترتیب از یک 
سو لازم است تورم مهار شود و از سوی دیگر تولید کالایی 
با کیفیت و دانش و فناوری بالا مد نظر قرار گیرد. چطور 
است که دم از تولید می زنند اما می خواهند با باز کردن 
در واردات بازار را مهار کنند . سئوال ما این است که اگر 
وضعیت ارزی بهبود یافته چرا نمودی ندارد و ما تنها در 

مساله واردات خودرو باید این نمود را ببینیم.
کاکایی اضافه کرد: بودجه کشور و روش مدیریت مسئولان 
بر مبنای مصرف گرایی و واردات استوار است، در مورد خودرو 
هم اتفاق رخ داده است . سال ها واردات خودرو ممنوع 
بوده تا صنعت خودرو در ایران پا بگیرد . حالا باید به این 
سئوال پاسخ داده شود که چه عوامل و ساختارهایی مانع از 
تحقق این هدف شده است. اگر قرار است در مورد هر کالایی 
که کم می آوردند واردات را برای متعادل سازی جایگزین 
می کنند، چرا از ابتدا با استناد به سیاست حمایت از تولید 

داخلی واردات را ممنوع کردند و به بازار شوک دادند؟
این کارشناس صنعت خودرو با اشاره به اینکه کسی به 
دنبال رفع مشکل نیست، ادامه داد: من مخالف واردات 
نیستم اما می دانم واردات شاید به صورت موقتی بتواند 
زمینه را برای کنترل بازار مهیا کند اما در عمل تا وقتی 
حل  ریشه ای  بحران  نیابد،  افزایش  کشوری  در  تولید 

نخواهد شد.
وی با اشاره به اینکه افزایش هزینه واد اولیه عامل مهم 
رشد قیمت کالای نهایی در صنعتی چون خودروسازی 
است، ادامه داد: وقتی خام فروشی ارزش دارد و سودده 
70هزار  مبارکه  فولاد  گذشته  سال  طوری که  به  است، 
میلیارد تومان سود کرده که نشان می دهد خام فروشی و 
ماده اولیه فروشی برای ما تبدیل به ارزش شده است و 
تولید واقعی کشور و صنایع رشد نمی کند لذا در میان مدت 
و بلندمدت، واردات بر روی بازار خودرو و سایر بازارها تاثیر 

منفی برجا خواهد گذاشت.

اندرحکایت »ورزش« و »کار«؛ 

استرس را با ورزش دور کنیم

اجتماعی

دیالوگ

همین  از  یکی  هستید.  شغل تان  عاشق  کنید  فکر 
شغل هایی که ساعت ۸ و ۹ صبح باید پشت میزتان 
یا کنار دستگاه پرس و یا هر شغلی که دارید، باشید و 
تا ساعت ۴ و ۵ بعدازظهر هم همان جا هستید. شاید 
برای تان جالب، چالش برانگیز و ارزشمند هم باشد، اما 
واقعیت این است که سکون و کم تحرکی  می تواند برای 
سلامتی بسیار مضر باشد، بنابراین انجام ورزش در محل 
کار ضروری به نظر می رسد. در این مقاله می خواهیم چند 
توصیه و حرکت ورزشی را که به سادگی می توانید در 

محل کارتان انجام بدهید، به شما معرفی کنیم.
اداری طوری طراحی می شوند که کارمندان  فضا های 
چنین  ساختار  باشند.  داشته  را  رفت وآمد  کم ترین 
درنتیجه  آسان کرده است.  را  افزایش وزن  فضاهایی، 
یک دفعه به خودتان می آیید و می بینید ده-بیست کیلو 
به وزن تان اضافه شده است. نشستن پشت میز، علاوه 
بر افزایش وزن، آسیب هایی هم به پشت، مچ دست ها، 
چشم ها و گردن وارد می کند و به طور کلی ممکن است به 
آرتروز و دردهای مزمن عضلانی منجر شود. یا در محیط 
کار و کارخانجات کاری را تکراری و مدام با یک قسمت 
انجام می دهید. مثلا فقط سمت چپ بدن شما  بدن 
حرکت دارد. یا یک دست شما مدام کار می کند و دست 
دیگر بی تحرک است، یا برخلاف کارکنان که نشسته اند 

کارگران مدام در برخی محیط ها ایستاده کار می کنند.
استرس در محیط کار یکی دیگر از آسیب هایی است 
که همکاران به همراه دارند. تحقیقی که در یک دانشگاه 
آمریکایی انجام شده، حاکی از آن است که ۲۹ درصد 
تجربه می کنند.  را  استرس شغلی شدیدی  کارمندان 
این مسئله می تواند به افسردگی، بیماری های قلبی و 
عروقی، کمبود انرژی و سایر مشکلات مرتبط با سلامتی 
منجر شود. اتفاقا استرس در محیط کار و فشارهای 
عصبی که بابت بد خلقی برخی مدیران و همکاران با 
همدیگر بروز می کند بدترین ضربات روحی و جسمی را 

به افراد می زند و ورزش می تواند این فضا را تغییر دهد. 
اول اینکه جسم با تحرک بیشتر روح و روان را برای 
مثبت انگاری آماده می کند ضمن اینکه در ذات ورزش 
شادی و نشاطی نهفته است که در هیچ پدیده دیگری 

نمی توان آن را یافت.
اثرات  با  برای مقابله  مسلما همه ی ما می دانیم که 
نامطلوب این طور شغل ها باید ورزش کنیم، اما مگر 
ویژه ی  اینجاست که ورزش های  پیدا می شود؟  وقت 
محیط کار، کمک می کنند تا بیشترین استفاده را از زمان 
محدودتان داشته باشید. با کمی خلاقیت، می توانید از 
دقایق اندکی که در طول روز به دست می آورید، نهایت 
بهره را ببرید و در همان حالی که کار می کنید، ورزش در 
محل کار را هم تجربه کنید. این به نفع اداره و شرکت  و 
محیط کار هم هست. گنجاندن کمی ورزش در برنامه ی 
روزانه، تمرکز را بهبود می بخشد و درنتیجه بازدهی را بالا 
می برد. اما اگر هنوز کسی هست که با این حرف های 
بنده متقاعد نشده یا کمی خجالتی است و نمی خواهد 
در محیط کار انگشت نما شود، باید بگویم ورزش هایی 

هم هستند که می توانید یواشکی انجام شان بدهید!
روزانه چند بار در همان محلی که ایستاده یا نشسته 
اید چند حرکت کششی انجام دهید و اگر بتوانید یک 
ورزش گروهی را با همکاران در دستور کار خود قرار دهید 
که هفته ای حداقل دو جلسه کنار هم ورزش و تفریح 
کنید بازدهی کار بالا می رود تن و روانی سالم خواهید 
داشت در محیط کار فردی خوش برخورد خواهید شد و 
در جامعه و کنار خانواده انسانی خوش خلق و خوش 
برخورد خواهید بود. پس مدیرانی که همکاران خود را به 
ورزش کردن تشویق و حتی اجبار می کنند دارای روحیه 
همکاری بالایی هستند و آنها می خواهند تعارفات 
اداری و مدیریتی را کنار بزنند و روحیه کارهای جمعی 

را تقویت کنند.
این مدیریت ها موفق تر از بقیه خواهند بود چون به ارزش 
نیروی انسانی پی برده اند. این مدیران می دانند که هر 
چقدر همکارانی شاداب و سلامت داشته باشند اجرای 
امور کلی راحت تر خواهد بود. بنابراین توصیه به مدیران 
کارخانجات اجباری کردن ورزش روزانه برای همکاران 

کردن  تشویق  البته  و  ورزش  کردن  اجباری  است. 
همکاران به ورزش فواید چند سویه دارد که شاخص ترین 
آن بالا بودن روحیه شادابانی و نشاط است. وقتی وارد 
محیطی می شوید که کارگران یا کارکنان شاد و با نشاط 
و با روحیه هستند ناخودآگاه انرژی مثبت می گیرید و 

خیلی زود با آنها ارتباط برقرار می کنید. 
در بازی های پارالمپیک پکن سال 2008 برای پوشش 
خبری رفته بودم و حدود یک ماه آنجا بودم. دو سه شعبه 
بانک در دهکده بازی ها و همچنین مرکز خبر و رسانه 
دایر شده بود و من چند مرتبه همزمان با شروع کار این 
شعبات به صورت اتفاقی آنجا بودم. حدود ده نفر پرسنل 
در هر شعبه بودند با یک مدیر. لباس ها متحدالشکل و 
کارکنان همان اول صبح با چهره ای بشاش با هم و با 
مشتریان بودند. جالب بود که ابتدا دعایی می کردند. برای 
هم دست می زدند و سپس با پحش یک موسیقی به 
انجام حرکات ورزشی می پرداختند. حدود ده دقیقه طول 
می کشید. در طول انجام حرکات ورزشی مدام می گفتند 
و می خندیدند. سپس با نوشیدن آب یا آبمیوه کارشان 
را آغاز می کردند. مشابه این را در اغلب فروشگاه های 
بزرگ هم دیدم. حال تصور کنید اول صبح وارد شعبه 
بانک شوید که چنین روحیه داشته باشند، پس حالا که 
انتظار داریم دیگران با ما خوش برخورد باشند ما خودمان 
را با ورزش چنان با روحیه آماده کنیم که دیگران از 
دیدار و گفت وگو با ما احساس رضایت کنند، از خودمان 

شروع کنیم.

یادداشت

نقل قول

»سید احسان خاندوزی« -وزیر اقتصاد- با حضور در جلسه کمیسیون اقتصادی 
مجلس در مورد احکام مستمری بازنشستگان و اعطای سهام تکلیفی دولت 
بودجه  قانون  براساس  گفت:  کشور  بازنشستگی  به صندوق  دیون  رد  بابت 

مجموعه  به  خود  دیون  رد  برای  است،  مکلف  دولت   ۱۴۰۱
تأمین اجتماعی و صندوق بازنشستگی کشوری بخشی از 

سهام شرکت ها را به صندوق بازنشستگی واگذار کند. 
آیین نامه مستقلی برای صندوق بازنشستگی کشوری 
در  آینده  روز   ۴۰ تا   ۳۰ ظرف  که  است  شده  آماده 

دولت نهایی می شود.
وی گفت: بازنشستگان کشور سال گذشته متأثر از 
زیرا سهامی که  قرار گرفتند،  مصوبه مردادماه دولت 

باید به بازنشستگان اختصاص می یافت، ایراد داشت 
تأمین  صندوق  برای  گره گشایی  به  منجر  سهام  این  و 

اجتماعی و بازنشستگی کشوری نشد، 
اما امسال تلاش می کنیم بخش هایی 

را  دولتی  شرکت های  ارزشمند  سهام  از 
بابت دیون دولت به تامین اجتماعی 

و صندوق بازنشستگی بدهیم که 
باز  را  آنها  کار  از  گره ای  بتواند 

کند. امسال در ماه های اول شاهد خبرهای خوبی برای بازنشستگان کشور 
خواهیم بود.

در این جلسه همچنین »محسن علیزاده« -نماینده عضو کمیسیون اقتصادی 
جمله  از  می دانند،  بازنشستگان  نوکر  را  خود  نمایندگان  گفت:  مجلس- 
مشکلاتی که بازنشستگان با آن روبه رو هستند این است که باید بخشی 
از تسهیلات کسب و کار در اختیار بازنشستگان قرار گیرد تا بتوانند به 
این وسیله برای اشتغال جوانان خود گره گشایی کنند. منابع صندوق 
بازنشستگی متعلق به بازنشستگان است و ما در مجلس تمام قد 
ایستاده ایم، از افزایش حقوق و مستمری بازنشستگان که متأثر از 

مصوبه شورای عالی کار است دفاع کنیم.
علیزاده همچنین گفت: متأسفانه به خاطر افزایش ۵۷ درصدی حداقل 
حقوق کارگران، برخی واحدهای تولیدی کوچک به تعدیل نیرو روی 
عقب افتاده  تسهیلات  امهال  با  دولت می خواهیم  از  و  می آورند 
واحدهای تولیدی کوچک، به ماندگاری آنها کمک کنند تا 
منجر به تعدیل نیرو نشود. افزایش حداقل حقوق 
کارگران حق آنان است و از سال های قبل به 
مانده  این حداقل حقوق عقب  تورم  خاطر 
بود و بنابراین باید کاری کنیم از بنگاه های 

کوچک حمایت شود.

»وزیر اقتصاد«:

اعطای سهام تکلیفی به صندوق بازنشستگی تا ۴۰ روز آینده

 وام ودیعه مسکن در تهران 100 میلیون تومان شد
بر اساس مصوبه اصلاحی شورای پول و اعتبار؛ تسهیلات کمک ودیعه مسکن در تهران به ۱۰۰ میلیون 

تومان، در مراکز استان ها به ۷۰ میلیون تومان و در شهرهای بالای ۲۰۰ هزار نفر هم به ۴۰ میلیون 
تومان افزایش یافت. دوره بازپرداخت این تسهیلات نیز حداکثر ۵ سال  است.

سیدرضا فیض آبادی
نویسنده و روزنامه نگار
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البرز
سه عضو علی  البدل به شورای شهر فردیس بازگشتند

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرمانداری فردیس استان البرز اعلام کرد: با حکم دیوان عدالت اداری 
سه عضو علی البدل شورای شهر فردیس )صابر کریمی زرکانی، علی عبدلی، بهنام فخری( برای دومین بار 

به این شورا بازگشتند.

»دنیای هوادار« از نخستین رزمایش جهاد امیدآفرینی در استان گزارش می  دهد؛

لزوم رشد زیرساخت  های البــــرز همپای رشد جمعیت

»عبداللهی« تأکید کرد: 

تلاش  های مضاعف برای تکمیل قطار شهری

همزمان با سالروز عملیات الی بیت المقدس و فتح خرمشهر، 
نخستین رزمایش جهاد امیدآفرینی در ۱۳ محله کم برخوردار و 

حاشیه نشین استان البرز به مدت ۱۰ روز آغاز شد.
به گزارش »دنیا هوادار«، فرمانده سپاه امام حسن مجتبی 
)ع( استان البرز گذشته همزمان با سوم خردادماه و سالروز 
فتح خرمشهر در آیین آغاز رزمایش جهاد امید آفرینی که در 
مسجدحضرت صاحب الزمان )عج(  شهرک ولیعصر )محله 
آق تپه( کرج برگزار شد، گفت: البرز آخرین استان شکل گرفته 
در کشور است که متاسفانه بدلیل رشد تصاعدی جمعیت 

زیرساخت های آن با رشد جمعیتی همخوانی ندارد.
سردار سرتیپ دوم پاسدار علیرضا حیدرنیا با بیان اینکه بخش 
عمده ای از این مشکلات بدلیل عدم تناسب زیرساخت ها با 
رشد جمعیتی است، اظهار داشت: البرز استانی با بیش از سه 
میلیون نفر جمعیت است که جمعیت برخی شهرستان های  
آن از یک استان کشور بیشتر است ولی زیرساخت هایشان 

همپای این رشد جمعیت رشد نکرده است.
حیدرنیا میزان مهاجرت سالانه به این استان را هم اندازه 
جمعیت برخی از شهرهای کشور دانست و گفت: جبران این 
عقب ماندگی ها با کار روزمره و عادی جبران نمی شود در نتیجه 
نیازمند یک کار جهادی و انقلابی و تلاش همه جانبه و شبانه 

روزی مسئولان استان است.
وی افزود: اگر در البرز کسی مسئولیت می گیرد کاری سخت و 
دشوار دارد زیرا علاوه بر اجرای ماموریت های جاری استان باید 
عقب ماندگی های استان را با کار مضاعف جبران کند و اگر 
تمام ظرفیت های استان پای کار بیاید توانمندی های ما با هم 

افزایی بیش از مشکلات موجود در استان می شود.
وی خدمت به این مردم شهیدپرور و انقلابی البرز را وظیفه 
و سنگینی مسئولیت دوچندان را بر دوش همه مسئولان 
استانی دانست و اظهار داشت: همه باید تلاش کنیم گوشه 
ای از مشکلات مردم که ولی نعمتان اصلی انقلاب هستند 

را برطرف کنیم.
حیدرنیا با بیان اینکه با اجرای رزمایش جهاد امیدآفرینی تمرین 
شکل گیری واقعی شوراهای محلی و مدیران محلی با محوریت 
مساجد انجام می شود، اظهار داشت: در اجرای این رزمایش 
خدمت رسانی در سه حوزه امنیت اجتماعی، سامان اجتماعی و 

رشد اجتماعی هدفگذاری می شود.

وی ادامه داد: در حوزه امنیت اجتماعی یکی از مطالبات به حق 
و مستمر مردم در این مناطق و برخی مناطق دیگر استان مطالبه 
گری در جهت ایجاد امنیت پایدار در این محلات است به 
طوریکه در این محلات مواد مخدر، قاچاقچیان، اراذل و اوباش 
و بی بندباری و سلاح و مهمات مشهود است که در نظر داریم 
در مدت اجرای رزمایش با همکاری نیروی انتظامی، دستگاه 

قضا، سپاه و بسیج برخوردهایی با این مجرمان داشته باشیم.
وی با تاکید بر اینکه دستگاه قضا پای کار آمده تا بتوانیم به 
پاتوق اراذل و اوباش را ضربه بزنیم، اضافه کرد: نظارت بر برخی 
از اصناف با همکاری تعزیرات و اداره کل اصناف و برخی از 
صنوفی که بصورت مستقیم بر معیشت مردم طرف هستند 
انجام می شود ضمن اینکه پایگاه های بسیج، کلانتری ها و 
کانکس نیروی انتظامی در مناطقی که کمبود دارد راه اندازی 

می شود.
فرمانده سپاه استان البرز جمع آوری برخی از اتباع بیگانه 
غیرمجاز و ساماندهی آن ها را از جمله اقدامات در حوزه امنیت 
اجتماعی دانست و گفت: پس از ۱۰ روز شاهد یک تغییر 

ملموسی در حوزه امنیت در این ۱۳ محله خواهیم بود.
وی به برنامه های پیش بینی شده در حوزه سامان اجتماعی 
اشاره کرد و افزود: این مناطق حاشیه نشین که مهاجرپذیر هم 
هستند زیرساخت های شهری و خدمات اجتماعی کمی دارد 
که تمام دستگاه های متولی مربوطه پای کار آمده اند که تا 

جایی که می شود مشکلات زیرساختی همچون آب، روشنایی، 
آسفالت، برق، پسماند و ایجاد محل بازی کودکان رفع شود.

حیدرنیا خاطرنشان کرد: اجرای طرح های محرومیت زدایی به 
صورت ویژه در این ۱۰ روز، تعمیر خانه محرومان، اعزام گروه 
های پزشکی، فرهنگی و آموزشی، ساماندهی زباله گردها، 
ساماندهی متکدیان و معتادان و کارتن خواب ها، حمایت 
مادی و معنوی از سالمندان و بیماران، تحت پوشش قراردادن 
بسیاری از این مردم در بیمه سلامت از دیگر برنامه های حوزه 

سامان اجتماعی است.
وی ایجاد کارگاه های اشتغالزایی به خصوص برای زنان سرپرست 
خانوار و بدسرپرست و طرح نوسازی و بهسازی بافت فرسوده 
این مناطق را از دیگر اقدامات پیش بینی شده در حوزه سامان 
اجتماعی دانست و اظهار داشت: در حوزه رشد اجتماعی نیز رشد 
مردم محله در حوزه های مختلف به خصوص فرهنگی بصیرتی 

و نگاه مردم به موضوعات در حوزه نرم افزاری کار خواهد شد.
دیوارنویسی  و  نقاشی  زیباسازی،  البرز گفت:  فرمانده سپاه 
محلات ۱۳ گانه، برگزاری مسابقات فرهنگی و ورزشی و ایجاد 
و افزایش شور و نشاط در این محلات، برگزاری مراسم آبروی 
محلات و شهدا و برگزاری نمایشگاه های فرهنگی هنری و 
صنایع دستی، تقویت بنیه آموزشی و تربیتی بخصوص برای 
جوانان و نوجوانان با محوریت مساجد و اعزام به اردوهای مشهد 

و راهیان نور از جمله برنامه های حوزه رشد اجتماعی است.

گزارش

حمل و نقل

وی تاکید کرد: رفع مشکلات نیاز به کار جهادی دارد و مسئولان 
استانی باید نگاه انقلابی و جهادی داشته باشند و علاوه بر اینکه 
با روال عادی کارها را انجام دهیم عقب ماندگی های گذشته را 
نیز باید جبران کنیم که نیاز به کار شبانه روزی مسئولان برای 

رفع این نقیصه دارد.
حیدرنیا با بیان اینکه با روی کار آمدن دولت مردمی سیزدهم 
همه پای کار رفع مشکلات مردم هستند، گفت: در شرایطی 
که در تحریم های ظالمانه شرایط سخت معیشتی قرار داریم 
مسئولان با تعامل و انسجام در صدد رفع مردمی هستند که 

همیشه پای کار نظام بوده اند.
وی افزود: در این ۱۰ روز نشان می دهیم که اگر همه مردم 
مسئولان و خیران پای کار بیایند قدرت و توان به شدت بیش از 
اندازه و مقیاس مشکلاتی است که اکنون با آن دست به گریبان 
هستیم و در این ۱۰ روز نشان خواهیم داد که با کار جهادی و 

انقلابی هر کاری انجام شدنی است.
فرمانده سپاه استان البرز محلات هدف اجرای رزمایش جهاد 
امید آفرینی را به این شرح اعلام کرد: محلات خط ۴ حصار، 
حصارک پایین، آق تپه، ذاق تپه، مسکن مهر ماهدشت، جعفرآباد 
و روستای آدران بخش آسارا در شهرستان کرج، محلات پیک 
و اهری در شهرستان فردیس، محله حاشیه گلسار در شهرستان 
ساوجبلاغ و شهرک صدرا در شهرستان اشتهارد از جمله محلات 

۱۳ گانه اجرای رزمایش امیدآفرینی هستند.
حیدرنیا مسکن مهر شهرستان نظرآباد، محله پردسر شهرستان 
طالقان و محله مهدی آباد شهرستان چهارباغ را از دیگر این 
محلات عنوان کرد و گفت: تقویت روحیه خدمت رسانی به 
همنوعان با الگوبردای از پیاده روی بزرگ اربعین از جمله اهداف 

اجرای این رزمایش است.
وی برگزاری میز خدمت در مساجد این محلات را از دیگر برنامه 
ها در رشد اجتماعی دانست و اظهار داشت: تمام مسئولان 
شهرستانی و استانی موظف هستند تا برای پاسخگویی و رفع 

مشکلات مردمی در این میزهای خدمت حضور یابند.
وی افزود: همزمان با این رزمایش، رزمایش کمک مومنانه با 
توزیع ۱۰ هزار بسته معیشتی با تمرکز با این ۱۳ محله انجام 

می شود.
آیین افتتاح رزمایش جهاد امید آفرینی با حضور پرشور مردم 

محله شهرک ولیعصر )آق تپه( کرج برگزار شد.

استاندار البرز گفت: به دنبال سفر ۱۸ فروردین ماه رئدیس جمهور به البرز، تلاش ها 
برای تکمیل ۲ پروژه بزرگ عمرانی خط ۲ قطار شهری و بزرگراه شمالی کرج مضاعف 

شده است.
به گزارش »دنیای هوادار«، »مجتبی عبداللهی « عصر گذشته در حاشیه افتتاح  تقاطع 
غیر همسطح ۹ دی کرج اظهار داشت: اکنون مدیریت شهری کرج و مجموعه استان 

البرز در تلاش هستند تا این ۲ پروژه بزرگ را به سرانجام برسانند.
وی افزود: قطار شهری و بزرگراه شمالی ۲ پروژه در ابعاد ملی مدیریت شهری کرج 
هستند و تلاش های شهردار و اعضای شورای شهر در جهت رفع موانع اجرایی آن ها 
و تسریع در بهره برداری از این پروژه ها برای روان سازی ترافیک که در صدر مشکلات 

استان البرز قرار دارد، ستودنی است.
استاندار البرز تاکید کرد: انتظار می رود این تلاش ها تا رسیدن به نتیجه نهایی ادامه 
یابد ضمن آنکه تقویت  وحدت و همدلی در مدیریت شهری کرج موجب پویایی، 
حرکت و موفقیت در این کلانشهر خواهد شد و آنچه امروز در جامعه تزریقِ امید و 

اعتماد می نماید، افتتاح و تکمیل پروژه های عمرانی است.
وی افزود: افتتاح بدون تشریفات تقاطع  غیر همسطح ۹ دی در بلوار ماهان – آزادی  
کرج، فتح بابی برای پرهیز از هرگونه هزینه کرد غیرضروری در مراسم کلنگ زنی و بهره 
برداری در سال جاری است و در شرایطی که دولت توصیه به اقتصاد مقاومتی و صرفه 

جویی دارد، بطور قطع نهادهای عمومی باید در این بخش پیشگام باشند.
استاندار البرز از شهرداری های استان به ویژه شهرداری کرج خواست به سمت پروژه 
های مشارکتی و جلب مشارکت بخش خصوصی حرکت کنند و رویه درآمدزایی از 
محل صدور پروانه و جرایم ماده صد به سمت رشد گردشگری، اشتغالزایی، توسعه 

زیرساخت ها و آغاز طرح های زیربنایی و رفاهی و خدماتی هدایت شود.
عملیات اجرایی پروژه خط ۲ قطار شهری کرج به طول ۲۷ کیلومتر با ۲۷ ایستگاه از 
سال ۱۳۸۵ آغاز شده و قرار بود در سال ۱۳۹۰ به بهره برداری برسد که مشکلات مالی و 
اختلاف بین کارفرما و پیمانکار بعلاوه موانع ناشی از تحریم ها سبب شد تا این پروژه 

در سال های گذشته بهره برداری نشود.
در مجموع تاکنون ۱۵ کیلومتر از تونل این پروژه بین میدان دانشگاه خوارزمی در 
غرب کرج و میدان شهید سلطانی در شرق این کلانشهر حفاری شده که از میزان ۶.۵ 
کیلومتر آن به عنوان قطعه نخست برای بهره برداری در سال جاری هدفگذاری شده 

است.قطعه نخست این پروژه بیش از ۹۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
بزرگراه شمالی کرج  به طول ۱۷.۵  عملیات احداث آن از تیرماه سال ۱۳۹۵ آغاز شده و 
اکنون ۶۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد؛ این پروژه آزاد راه شهید همت در شرق کرج را 
به آزادراه کرج - قزوین در غرب کرج متصل می کند. با افتتاح این پروژه گره ترافیکی 
آزادراه تهران - کرج در محدوده پل های فردیس و کلاک کرج روان سازی خواهد شد و 

بخشی از ترافیک آزاد راه تهران - کرج به مسیر جدید هدایت می شود.
در سفر ۱۸ فروردین ماه سال جاری رییس جمهور و هیات دولت به استان البرز 
اعتبارات و تسهیلات ویژه ای برای کمک به رفع موانع اجرایی ۲ پروژه قطار شهری و 

بزرگراه شمالی کرج اختصاص یافت.
قرار است امسال یک قطعه از بزرگراه شمالی و یک قطعه از قطار شهری کرج گشایش 
یابد ضمن آنکه بزرگراه شمالی کرج باید تا اوایل سال آینده بطور کامل زیر بار ترافیک برود.

همچنین بدنبال سفر رئیس جمهور به استان البرز ، تلاش ها برای تکمیل تمام ۱۵ 
کیلومتر تونل حفاری شده خط ۲ قطار شهری کرج مضاعف شده است.

پروژه تقاطع غیر همسطح ۹ دی به ارزش یک هزارو۳۰۰ میلیارد ریال عصر گذشته با 
حضور استاندار البرز، اعضای شورای شهر و شهردار کرج در بلوار ماهان - آزادی در هسته 
مرکزی این کلانشهر افتتاح شد که نقش کلیدی در روان سازی ترافیک خیابان شهید 

بهشتی و خیابان های منتهی به هسته مرکزی کرج دارد.
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فرهنگی
جمال اجلالی بستری شد

»سیدعباس عظیمی« -مدیرعامل موسسه هنرمندان پیشکسوت- با بیان اینکه جمال اجلالی روز ۲ خرداد ماه به علت 
مشکلات گوارشی در بیمارستان گاندی تهران بستری شده است، گفت: استاد اجلالی دچار مشکل دستگاه گوارش 
شده است و پزشکان درحال بررسی آزمایش های پزشکی این هنرمند پیشکسوت هستند. وی به محض آمده شدن 

جواب تحت عمل جراحی قرار خواهد گرفت.

در البرز؛
»ما هم جنگیدیم« رونمایی شد

»معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش استان البرز« مطرح کرد؛

لزوم تبیین ابعاد فتح خرمشهر برای نسل نو 

همزمان سوم خرداد ماه سالروز پیروزی خرمشهر کتاب 
»ما هم جنگیدیم« به قلم نرجس توکلی در اداره کل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی البرز رونمایی شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، سرپرست اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی روز گذشته در آیین رونمایی از این کتاب 
که با حضور جمعی از بانوان جهادی راوی در کتاب برگزار 
شد ،گفت: زنان جامعه اسلامی در دوران دفاع مقدس با 
صبر و استقامتی که از خود نشان دادند درس بزرگی در 

تاریخ این مرز و بوم ثبت کردند.
هدف  با  نیز  امروز  افزود:  انصاری  جابری  سعید 
گرامیداشت حماسه ها آفرینی ها و حفظ هویت فرهنگی 
ایران اسلامی در دولت سیزدهم و در استان البرز با هم 
افزایی و مشارکت تمام دستگاه ها گام های بلندی در 

جهت تقویت این هویت در حال برداشتن است.
نرجس توکلی نویسنده این کتاب نیز در مراسم رونمایی 

از کتاب خود گفت: این کتاب بیانگر خاطرات بانوان 
جهادگر در دوران انقلاب و دفاع مقدس است که تلاش 
برای مخاطب  تا به شیوه ای جذاب و داستانی  شده 

امروز نوشته شود.
وی اضافه کرد: این بانوان فعالیت های خود را از سال 
۵۴ آغاز و نخستین راهپیمایی ضد رژیم شاهنشاهی را 

در ملارد انجام دادند.
توکلی افزود: همچنین در دوران دفاع مقدس این بانوان 
موفق شدند تا ملارد را به عنوان یکی از مهم ترین مراکز 

پشتیبانی جنگ با ارسال غذا و لباس تبدیل کنند.
وی با بیان اینکه ۲۱ راوی برای تدوین این کتاب نقش 
دوران  به  تنها  هایشان  فعالیت  کرد:  تصریح  داشتند 
انقلاب و دفاع مقدس بسنده نکرد و در روزهایی کرونایی 
بوده و  با دوختن ماسک پای کار  نیز  بانوان  این  نیز 

فعالیت هایشان نیز همچنان ادامه دارد.

معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش 
استان البرز گفت: باید ابعاد فتح خرمشهر را برای نسل 
نو تبیین کنیم، زیرا مقاومت ملت ایران در این حماسه 

ستودنی است.
به گزارش »دنیای هوادار«، »سردار فتح اللهی« روز گذشته 
در آیین گشایش نمایشگاه مقاومت درآموزش و پرورش 
البرز افزود: فتح غرورآفرین شهر خرمشهر در عملیات عظیم 
بیت المقدس که نماد مقاومت ملت ایران است، الگویی 

بی بدیل برای همه نسل هاست.
وی با اشاره به اینکه آزادسازی خرمشهر یکی از اهداف  
اصلی عملیات بیت المقدس در خلال جنگ ایران و عراق 
بود، خاطرنشان کرد: شهر خرمشهر پس از ۵۷۶ روز اشغال از 
سوی نیروهای ارتش بعثی عراق در سوم خرداد سال ۱۳۶۱ 
با تلاش نیروهای جان برکف سپاه اسلام بازپس گرفته شد.
وی بیان داشت: اهمیت آزادسازی شهر خرمشهر در دفاع 
مقدس توسط رزمندگان جان برکف اسلام از چنان اهمیتی 
برخوردار است که بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران حضرت 
امام خمینی )ره( فتح این شهر را از امور مافوق طبیعت و 

از عنایات خداوند دانسته و رهبر معظم انقلاب نیز، این 
حماسه را حادثه ای بی نظیر در تاریخ جهان قلمداد کردند.

فتح اللهی تصریح کرد: یکی از ابعاد جهاد تبیینی که 
مورد تاکید رهبر معظم انقلاب است پرداختن به دوران 
طلایی دفاع مقدس و انتقال ارزش های آن به نوجوانان 

و جوانان است.
وی با بیان اینکه رمز و راز پیروزی رزمندگان اسلام همان 
پیروی از ولایت فقیه و ایمان و اخلاص بود، یادآور شد: باید 
این فرهنگ والا و روحیه ارزشمند در تمامی زوایا در جامعه 

جاری و ساری شود.
وی ادامه داد: آزادسازی فتح خرمشهر در حالی که کشورهای 
زیادی در کنار صدام بودند در سایه ایمان و اخلاص رزمندگان 

اسلام بدست آمد و الگویی مناسب برای جوانان است.
معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش البرز 
عنوان کرد: در طول برگزاری عملیات فتح خرمشهر رزمندگان 
اسلام با قدرت ایمان، ایثار و رشادت های مثال زدنی خود از 
جان خویش گذشتند تا خاک و ناموس کشور ما حتی برای 

لحظه ای بدست دشمن بعثی نیافتد.
وی افزود: اگر همان روحیه ارزشمند اخلاص، ایثار، همدلی 
و ولایتمداری حفظ شود و همه باهم برای حفظ نظام 
مقدس جمهوری اسلامی در هر پست و مقامی که هستند 
وظایف ملی و دینی خود را انجام دهند، شاهد موفقیت های 

بیشتر خواهیم بود.
فتح اللهی تاکید کرد: سوم خرداد روز ملی مقاومت، ایثار 
و پیروزی و سالروز حماسه آزادسازی خرمشهر است که از 
این فرصت برای بازنمایی روح مقاومت و مجاهدت ملت 
ایران در تداوم انقلاب اسلامی و عبور از گذرگاه های خطیر 
تاریخی برای دست یابی به اهداف و آرمان های بلند نظام و 
پیشرفت و تعالی کشور باید به خوبی حتی در قالب فعالیت 

نمایشگاهی استفاده کرد.

در موزۀ سینما؛
نمایش آثاری با محوریت موزه و میراث فرهنگی 

کارگردانِ »عنکبوت« خطاب به سازندۀ »عنکبوتِ مقدس«:
این صندلی را از من دزدیدی!

نخستین دوره نمایش »چشم هفتم در میراث« که به اکران 
فیلم های کوتاه خبری با موضوع موزه و میراث فرهنگی 
اختصاص دارد با همکاری ایکوم )شورای بین المللی موزه ها( 

و موزه سینمای ایران برگزار می شود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از موزه سینما، علاقمندان 
چهارم  چهارشنبه  روز  می توانند  فیلم ها  این  دیدن  برای 
موزه  تمدن  سالن  به  تا ۱۸  ساعت ۱۵  از  خردادماه ۱۴۰۱ 

سینمای ایران مراجعه کنند.
موزه  و  میراث  موضوعات  به  که  فیلم ها  این  اسامی 
پرداخته است شامل داستان گوتی ها، شهر متروک تاریخ 
زنده، قصه درختان کهنسال ایران، بلاتکلیفی بادگیر، راز و 
رمزهای پیشاعیلامیان، رونمایی از شاهنامه های تاریخی 
پرده  از  ایرانی،  آرایه های  انگلیسی  معمار  گلستان،  کاخ 
سرنوشت  مرگ  مانده،  سایه  در  تجربه های  افتاد،  برون 
حصار صفوی تهران، میراث نادرشاه، نخستین غارت شوش 

باستانی، رازهای کلماکره، ۷۷ سال بی خبری از گمشدگان 
جنگ، رونمایی از سامانه یکپارچه هوشمندسازی موزه ها، 
ساختمان تاریخی روزنامه اطلاعات، نخستین موزه، پتک 
فرانسوی، قصه خانه پروین، خداحافظی با آخرین یادمان 
باستانی  گورستان  بزرگترین  کشف  الممالک،  مستوفی 
کشور، کشفیات منحصر در غار هوتو، درد در جان ایران، 
گورباستانی پشت سد خرسان، شمشیرزن بافنده، چطور 
شهر سفید را به خاک سیاه نشاندند، پاشنه سنگی ۲ هزار 
ساله دروازه دوره اشکانیان و دروازه ای که کوروش کبیر 

دستور ساخت آن را داد، است.
در این برنامه آثار خبرنگارانی چون حسن ظهوری، فاطمه 
علی اصغر، مرجان حاجی رحیمی، محسن ظهوری، سمیه 
ایمانیان، مریم اطیابی، زهرا کشوری، احسان رستمی پور، رضا 

واعظی زاده و حمید حاجی پور پخش می شود.
حضور در این برنامه  برای عموم در این برنامه آزاد است.

کارگردان فیلم »عنکبوت« در یادداشتی ضمن اعتراض به 
روند تولید فیلم »عنکبوت مقدس« درباره کارگردان این فیلم 
نوشت: او با کسانی لابی کرده بود که قانون را دور بزند. علی 

عباسی صندلی را از من و فیلم من دزدید.
به گزارش »دنیای هوادار«، فیلم سینمایی عنکبوت مقدس 
که اثری ضد ایرانی است و با سیاه نمایی تصویری نادرست از 
ایران را نمایش داده است این روزها در جشنواره کن حضور 

دارد.
این فیلم در ژانر درام دلهره آور  به نویسندگی علی عباسی و 
افشین کامران بهرامی و کارگردانی علی عباسی است. زهرا 
امیرابراهیمی، مهدی بجستانی، فروزان جمشیدنژاد، آرش 
آشتیانی، سینا پروانه و سارا فضیلت از جمله بازیگران این 
فیلم هستند. این فیلم در اردن فیلم برداری شده است و به 
ماجرای سعید حنایی، قاتل زنجیره ای زنان خیابانی در مشهد، 

معروف به قاتل عنکبوتی می پردازد.
عنکبوت مقدس اولین بار در جشنواره کن ۲۰۲۲ به نمایش 

درآمد.
ابراهیم ایرج زاد کارگردان فیلم عنکبوت در یادداشتی انتقادی 
به نمایش فیلم سینمایی عنکبوت  اینستاگرام خود،  در 
مقدس ساخته علی عباسی در جشنواره فیلم کن ۲۰۲۲ 

واکنش نشان داد.
ایرج زاد در صفحه خود خطاب به علی عباسی نوشت: ای 
کاش بهشون می گفتی که داشتی سعی می کردی با دلار 
بدون  فیلمنامه  یک  با  و  قانون  زدن  دور  و  کردن  خرج 
صحنه های اصلی )طبق گفته خود شما در همین کنفرانس( 
پروانه ساخت بگیری و بعدش فیلم خودتو بسازی و از ایران 
بری و چون ایران زندگی نمی کنی و قصد زندگی هم نداری، 

برات مهم نبود بعدش چی میشه...
فیلمنامه ت  ثبت  تاریخ  می گفتی  بهشون  کاش  ای 
۰۳/۱۱/۱۳۹۷ )شب بلند نام اول فیلم »عنکبوت مقدس«( در 
بانک فیلمنامه، اختلاف چند ماهه داره با تاریخ ثبت فیلم 
من ابراهیم ایرج زاد ۰۴/۰۶/۱۳۹۷ )اتاق شرعی نام اول فیلم 

عنکبوت(.
ای کاش بهشون می گفتی توی ایران اولویت برای ساخت 
فیلم از یک سوژه واقعی با تاریخ ثبت فیلمنامه و تاریخ 

درخواست پروانه ساخت است.
وی افزود: شما و رفقات پشت سر من راه افتاده بودین تا 
من و مسیر قانونی الزامی در حال سپری شدن توسط منو 

دور بزنین!
ای کاش بهشون می گفتی قانون ایران! قانون پروانه ساخت 
گرفتن در ایران! قانون ارایه نسخه کامل و صحیح فیلمنامه در 
ایران است که باعث میشه یه فیلمساز گاهی چند سال برای 
ساخت فیلمش صبر کنه، ولی این دلیل نمیشه یکی مثل تو 

با دلار خرج کردن و زرنگ بازی بخواد قانون رو دور بزنه و خارج 
از خط حق و ناحق کنه. بله همکار عزیز شما می خواستی با 
دلار خرج کردن، خارج از نوبت سوژه رو بسازی و فرار کنی و 
به ریش من و همه زحمتای من بخندی، اما نتونستی این 
کارو بکنی، چون من جلوتر اقدام کرده بودم، پس ناچار شدی 
از ایران بری ترکیه و بعد اردن، چون اینجا هرچقدر بی قانون 
باشه، اونقدری نیست که بتونی حق فیلمساز داخل ایران رو 
که با پول بخش خصوصی و بسیار ناچیز فیلم می سازه و قرار 

نیست از ایران با فیلمش فرار کنه، بخوری!
در ادامه این متن آمده است: حتما یادت هست بهت زنگ 
زدم، گفتم منم زرنگ بازی بلدم، مشهد رفتن و یواشکی این 
سوژه رو کار کردن، برای من که بچه مشهدم، مثل آب خوردن 
بود، ولی چون نمی خواستم و نمی خوام از ایران برم، تن 
دادم به قانون، پس نوبت رو رعایت کن... اما دلارای بیشتری 

ریختی روی میز بعضی ها...
رفقات  از طریق  و  غیرقانونی  بهشون می گفتی  ای کاش 
فیلم منو دیدی و بعد فیلم عنکبوت مقدس رو ساختی، از 
دکوپاژت و طراحی پوسترت تا اسم فیلمت همه جا پاتو روی 

ردپای من گذاشتی.
و آخر اینکه در بانک فیلمنامه و در سازمان سینمایی، اسناد 
موجود است که این آقا اصلا و چطور داشت عمل می کرد و 
با چه کسانی لابی کرده بود تا قانون رو دور بزنه... و چطور بر 
علیه من و فیلمم توی اروپا شانتاژ درست کرد و این صندلی 

که روش نشسته رو دزدید از من، فیلمم و همه عواملم.
پ.ن: داستان خیلی مفصل اما در این مجال نگنجند...«

ادبیات

فرهنگ

فیلم کوتاه

در حاشیه
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ورزشی

سوژه

»دنیای هوادار« لیست تیم ملی والیبال ایران را بررسی می کند؛

جوانگرایی در راه برزیلیا
تیم ملی والیبال مردان ایران در بازی های آسیایی با اقتدار 
به عنوان قهرمانی دست یافت و در رقابت های باشگاه های 
آسیا نیز تیم های قهرمان و نایب قهرمان لیگ برتر با افزودن 
بازیکنان خارجی از جمله آروین انگاپت ستاره فرانسوی 
و روبرت لند سیمون سوپر استار کوبایی، دونوان و نیمر 
عبدالعزیزِ عرب تبار هلندی و جان گوردون پرین و بازیکنان 
داخلی ارزنده ای نظیر سعید معروف بهترین پاسور و با 
دفاع وسط  بهترین  موسوی  محمد  سید  و  ارزش ترین 
و  پیکان  تیم  برای  قهرمانی  عنوان های  این رقابت ها 
سومی برای تیم مقاومت شهداب در سالن ۱۲هزارنفری 
ورزشگاه آزادی تهران در سایه تشویق و حمایت هواداران 
دوتیم حاصل شد و تیم پیکان با بدست آوردن هشتمین 
قهرمانی به جشن و سرور پرداخت، شایان ذکر است، این 
موفقیت ها در غیاب تیم های رقیب مثل کره جنوبی و چین 
چه در مسابقات آسیایی و چه در قهرمانی باشگاه های آسیا 

بدست آمد.
اما حضور در لیگ ملت  های سال ۲۰۲۲ و بازی با تیم های 
بزرگ اروپایی و آمریکایی تفاوت زیادی با مسابقات آسیایی 
و قهرمانی باشگاه های آسیا دارد، هرچند که خوشبختانه در 
مرحله گروهی لیگ ملت  ها که به میزبانی دو کشور برزیل و 
کانادا برگزار می شود، تیم ملی کشورمان در شهر برزیلیا باید به 
مصاف حریفان خود در هفته اول برود که با سه رقیب از قاره 
آسیا و اقیانوسیه )چین، ژاپن و استرالیا( و تیم ملی هلند 
پیکار خواهد کرد تا جوانانی که جایگزین بزرگان والیبال ایران 
شده اند، شایستگی های خود را به نمایش بگذارند. حال در 
شرایطی که نه سعید معروف در اختیار تیم ملی است و نه 
سید محمد موسوی و امیر غفور، به همین خاطر کار برای 
بهروز عطایی سرمربی فهیم و دیگر افراد کادر فنی و بازیکنان 
جوان ما سخت تر شده است که امیدواریم این جوانان بتوانند 
مدافع حیثیت جهانی والیبال کشورمان در رقابت های لیگ 

ملت  ها باشند.
در اولین آزمون برابر تیم ملی چین باید به میدان برویم که 
از ساعت یک وسی دقیقه بامداد روز چهارشنبه ۱۸ خرداد ماه 
۱۴۰۱ به وقت ایران برگزار می شود، روز جمعه بیستم خرداد و 
در ساعت ۲۲ و ۳۰ دقیقه باید به مصاف تیم ملی هلند تنها 
تیم اروپایی در این مرحله برویم و در سومین بازی تیم ملی 
استرالیا را درپیش خواهیم داشت که این بازی در ساعت 
چهاروسی دقیقه بامداد روز یکشنبه بیست ودوم خرداد برگزار 
خواهد شد و آخرین دیدار هفته نخست با تیم ملی ژاپن انجام 
می شود که در ساعت ۲۰ و ۳۰ دقیقه همان روز )یکشنبه ۲۲ 

خرداد( به مورد اجرا در می آید. 
دربازیهای بعدی تیم ملی والیبال ایران در مرحله گروهی سه 
شنبه ۳۱ خرداد ایران از ساعت ۲۱ و۳۰ دقیقه با تیم بلغارستان 
دیدار می کند. پنج شنبه دوم تیر باید به مصاف تیم آمریکا 
برود ، جمعه سوم تیر از ساعت ۱۸ با تیم ملی برزیل دیدار 
می کند. شنبه چهارم تیر کانادا وایران در ساعت ۱۳ به مصاف  
یکدیگر می روند. سه شنبه ۱۴ تیر از ساعت ۲۲ و۳۰ دقیقه 
ایران بالهستان بازی می کند. پنج شنبه ۱۶ تیر ایران - ایتالیا از 
ساعت ۱۶ و ۳۰ دقیقه به مصاف هم می روند ، جمعه ۱۷ تیر 
از ساعت ۱۹ و۳۰ دقیقه ایران- اسلوونی و شنبه ۱۸ تیر ایران 
با صربستان از ساعت ۱۹ و۳۰ دقیقه باید باهم دیدار داشته 
باشند. لازم به ذکر است که نتایج دیدارهای مرحله گروهی 
در یک جدول محاسبه می شود و در پایان مرحله مقدماتی 
هفت تیم برتر جدول به اضافه تیم ایتالیا) میزبان( به مرحله 
نهایی صعود خواهند کرد تا برای تعیین مقام اول تا هشتم 

به مصاف یکدیگر  بروند. 
این رقابت ها  برای  ایران  تیم ملی  سرمربی  عطایی  بهروز 
از بین ۲۵ بازیکنی که در لیست نهایی ارائه کرده ۱۴ نفر 
را براساس پست های تخصصی برگزیده که عبارتند از: علی 
رمضانی و محمد طاهر وادی، در پست پاسور. میلاد عبادی 
پور)کاپیتان( اسماعیل مسافر، امیرحسین توخته، مرتضی 
شریفی، امیرحسین اسفندیار، امین اسماعیل نژاد، محراب 
ملکی سرخی، صابر کاظمی، رضا عابدینی و مهدی جلوه در 
پست های دریافت کننده قدرتی، قطر پاسور و دفاع میانی و 
سرعتی زن و همچنین محمدرضا حضرت پور و محمدرضا 

موُذن )لیبرو(.
اما اهمیت مسابقات در سطح بین المللی بدون شک ایجاد 
انگیزه ای مضاعف را در نسل جوان والیبال ما خواهد داشت 
که در بین ۱۴ بازیکن منتخب بهروز عطایی برای هفته اول 
مسابقات لیگ ملت ها نام بازیکنان پرتجربه ای که سابقه 
بازی در کشورهای اروپایی را در کارنامه دارند دیده می شود 
که می توانند در این رقابت ها با روحیه و تعصب و عرق 
ملی نشان دهند شایستگی پوشیدن پیراهن تیم ملی را دارا 
هستند و قادرند در غیاب بزرگانی که از تیم ملی کناره گیری 
کرده اند نام پرآوازه والیبال ایران را زنده نگهدارند. که قطعاً 
اینگونه خواهد بود و در پایان مسابقات لیگ ملت  ها سال 
۲۰۲۲ و پس از کسب نتایج به تجزیه و تحلیل بازیکنان 
منتخب در لیست نفرات از سوی سرمربی تیم ملی خواهیم 
پرداخت. چرا که با تغییراتی که در راسُ مدیریت فدراسیون 
آخرین خبرهای  براساس  و  گرفته  ایران صورت  والیبال 

واصله حلیم شرعی یکی از مدیران بادانش و بادرایت وزارت 
ورزش و جوانان که درگذشته نیز نایب رئیس فدراسیون 
والیبال بوده به عنوان سرپرست جدید فدراسیون والیبال 
منصوب گردیده و از طرفی بحث بازنشستگی محمدرضا 
داورزنی مطرح است و در کل اوضاع فدراسیون قمر در 

عقرب شده و حال و روز خوبی ندارد.
به هر تقدیر بهروز عطایی سرمربی تیم ملی والیبال ایران 
فهرست اولیه و ۲۵ نفره تیم ایران برای حضور در این رقابت ها 
را اعلام کرده که ۱۴ نفر آنان در هر هفته مسابقات اجازه 
حضور پیدا می کنند. فهرست بازیکنان بر اساس پست های 

تخصصی به شرح زیر است:
پاسور: علی رمضانی، محمدطاهر وادی، جواد کریمی و 
محمدرضا  حضرت پور،  لیبرو: محمدرضا  پژمان/  فاضل 
قدرتی: میلاد  دریافت کننده  قلی پور/  ابوالفضل  و  موذن 
عبادی پور)کاپیتان( اسماعیل مسافر، مجتبی میرزاجانپور، 
امیرحسین  دانش دوست،  احسان  صالحی،  میثم 
اسفندیار، امیرحسین فرهادی و مرتضی شریفی، مدافعان 
میانی،   مهدی جلوه، رضا عابدینی، امیرحسین توخته، 
علی اصغر مجرد، امیر رضا سرلک و محراب ملکی سرخی.  
پشت خط زن :صابر کاظمی، امین اسماعیل نژاد، پوریا یلی 

و بردیا سعادت.
کادر فنی: امیر خوش خبر )سرپرست( بهروز عطایی)سرمربی( 
علیرضا طلوع کیان)دستیار اول( توماس توتولو و عظیم جزیده 
)دستیار( رضا قلی پور)فیزیوتراپ( یاناس وویچک مارک)مربی 

بدنساز( حسین خوریانی و امین علی اکبری )آنالیزور(.
»دنیای هوادار« آرزوی موفقیت برای تیم ملی والیبال مردان 

کشورمان در رقابت های لیگ جهانی دارد.

توپ  و تور

روایت رسانه سعودی از شکست النصر مقابل پرسپولیس بعد از 591 روز
نشریه »الاقتصادیه« عربستان واکنش جالبی به رد شدن شکایت النصر علیه پرسپولیس داشت و مدت طولانی 
رسیدگی این پرونده را سوژه خود قرار داد و نوشت: بعد از 591 روز دادگاه حکمیت ورزش شکایت باشگاه النصر 

علیه پرسپولیس بعد از بازی نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا 2022 را رد کرد.

مجمع فوق العاده کمیته ملی المپیک برگزار شد؛
انتخابات به ۶ شهریور 1401 

موکول شد
مجمع فوق العاده کمیته ملی المپیک با حضور حمید 
سجادی وزیر ورزش و جوانان، رضا صالحی امیری رییس 
کمیته ملی المپیک، روسای فدراسیون ها در آکادمی ملی 
المپیک در حالی آغاز شد که حسین المسلم و حیدر فرمان 
که قرار بود به عنوان میهمانان خارجی در این مجمع شرکت 
کنند به دلیل مشکلات جوی موفق به پرواز از کویت به تهران 

نشدند و در این جلسه حضور ندارند.
کیکاووس سعیدی در آغاز مجمع بیان کرد: خیر مقدم می 
گویم. امروز سالروز آزادی خرمشهر است. مجمع کمیته ملی 
المپیک با حضور اعضا و هیات اجرایی  وزیر ورزش و رییس 
آکادمی ملی المپیک برگزار می شود. تعدادی از اعضا چون 
در کشور حضور ندارند به صورت وبینار رای می دهند. به 
علت شرایط جوی اجازه پرواز با جت اختصاصی را به حسین 
المسلم دبیر کل شورای المپیک آسیا ندادند و حضور او در 

ایران لغو شد.
نصراله سجادی در مجمع کمیته ملی المپیک گفت:  نظر 
من این است که اگر انتخابات بیستم برگزار شود، مشکلات 
زیادی در فاصله ۲ هفته تا اعزام به بازی ها کشورهای 
و  فدراسیون ها  و زحمات همه  کند  ایجاد می  اسلامی 
ورزشکاران دچار مشکل و بحران می شود. نظر من این است 
بیستم نباشد و ۳۰ مرداد هم نباشد. پیشنهاد من این است 
در شش یا هفت شهریور مجمع انتخاباتی برگزار شود و 

مشکل خاصی هم پیش نمی آید.
آرش میراسماعیلی در مجمع کمیته، خاطرنشان کرد: در 
جلسه پیش انتخابات تعرفه نبود و دست بلند کردن ها خوب 
نبود چون شاید رای دوستان چیز دیگری بود. یک ماهی 
که به بازی های کشورهای اسلامی مانده و ما قرار است ما 
پرقدرت حاضر شویم، انتخابات قطعا تاثیر خواهد داشت. از 
۲۰ تیر تا ۳۰ مرداد هیچ فرقی ندارد. اجازه دهیم تیم ها با 
خیال راحت در مسابقات شرکت کنند. حتی اگر انتخابات ۷ 

شهریور باشد باز هم اتفاقی نمی افتد.
صدیقی رییس فدراسیون ووشو همچنین پرسید: اعضای 
هیات اجرایی در مجمع رای می دهند یا خیر؟ از طرفی چرا 
برگه های آرا دارای شماره است که سعیدی و هیچ کسی 

دیگر پاسخی ندادند.
همچنین عزیزی، رئیس فدراسیون گلف گفت: در ابتدا این 
سوال را دارم که آیا برای روز انتخابات به صورت ویبنار رای 
اخذ می شود؟ اگر خیر، همین جا مشخص شود. وضعیت 
ریاست ۶ فدراسیون در هاله ای از ابهام است و ما باید این را 
لحاظ کنیم. اگر شرایط به گونه ای شد که نسبت ورزشکاران 
المپیکی و غیر المپیکی به هر دلیلی در انتخابات به خطر 
افتاد، چه باید کرد؟ نباید آنقدر سر مرز حرکت کنیم که 

انتخابات به خطر بیفتد.
سعیدی در این باره گفت: اساسنامه می گوید رای فدراسیون 
المپیکی ) ۲۹ فدراسیون و ۶ ورزشکار( باید بر سایر اعضا 

قالب باشد.
سپس رای گیری برای تعیین زمان انتخابات کمیته ملی 
المپیک آغاز شد، در این لحظه صالحی امیری پیشنهاد داد 
که آرا در اختیار پولادگر نماینده وزارت ورزش قرار بگیرد و 

شمارش آرا با نظارت وی و خسروی وفا انجام شود.
علیپور عضو هیات اجرایی کمیته ملی المپیک، اظهارداشت: 
»از همفکری، هماهنگی و اینکه وزیر هیچ دخالتی در کمیته 
نداشت تشکر می کنم. ما سری قبل برای ۱۱ و الان برای ۱۰ 
نفر رای گیری می کنیم. من این پیشنهاد را دارم یک رئیس 
فدراسیون به هیات اجرایی اضافه شود.« که این موضوع از 
سوی رئیس کمیته ملی المپیک مورد موافقت قرار نگرفت.

در پایان این مجمع رای گیری انجام شد که حاضرین به 
تاریخ ۶ شهریور برای برگزاری انتخابات کمیته ملی المپیک 
رای دادند. ۶۰ رای )۵۷ عضو حاضر و ۳ رای وبیناری( برای 
تعیین روز برگزاری انتخابات وجود داشت که ۱۵ نفر به تاریخ 
۲۰ تیرماه رای دادند و ۴۱ نفر تاریخ ۶ شهریور را برگزیدند. ۴ 

رای نیز مخدوش بود.

اصغر قلندری
نویسنده و روزنامه نگار

رضا شنگی با حضور در مراسم ورزش زورخانه ای باشگاه هژبر از پهلوان های 
نامداری سطح منطقه 17 تقدیر کرد.

به گزارش دنیای هوادار و به نقل از روابط عمومی شهرداری منطقه ۱۷، به مناسبت 
گرامیداشت فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای، رضا شنگی -شهردار منطقه ۱۷- به 
همراه جمعی از مدیران شهری در باشگاه هژبر و جمع پهلوان های  ورزش باستانی 
زورخانه ای حضور پیدا کردند. در این مراسم ورزش زورخانه ای،پهلوان حساس 
و پهلوان توپچی از پهلوان های مطرح و مفاخر منطقه و دیگر پهلوان های این 

ورزش حضور داشتند.
شنگی با بیان اینکه باعث افتخار است در جمع شما پهلوان ها حضور دارم،گفت: 

پهلوان توپچی از بچه محل های منطقه ۱۷ و افتخارات کشور است.
وی با اشاره به منش پهلوانی تصریح کرد: بهترین امر به معروف در جامعه و 
منطقه ما، روش و منش پهلوانی است و بهترین کار، همین ادب و اخلاص شما 

پهلوان ها است.
شهردار منطقه ۱۷ اظهار کرد: با توجه به تیم مدیریتی جوان در شهرداری منطقه، 

انگیزه و شور خدمت به مردم را داریم و ان شالله شهدای همین منطقه از ما 
دستگیری کنند تا خادم خوبی برای مردم باشیم. درخواستی که از شما پهلوان ها 

دارم این است که تا جای ممکن این ورزش را در سطح منطقه گسترش دهید.
شنگی با بیان اینکه اطلاع رسانی و آگاه سازی برای این ورزش و فضاهای 
موجود،کم است تصریح کرد: ظرفیت هایی که منطقه و شهرداری منطقه دارد، در 
خدمت شما پهلوان ها جهت گسترش این ورزش خوب پهلوانی که حلقه گمشده 

این روزهای جامعه است،می باشد.
وی گفت: جوان ها و نوجوان های منطقه تشنه اخلاق،مروت و جوانمردی 
هستند. ما با همه توان از افرادی که این ورزش را در سطح منطقه گسترش دهند، 

پشتیبانی می کنیم.
شهردار منطقه اظهار کرد: ان شالله ظرفیت شما عزیزان نیز پای کار ترویج این 
ورزش باشد و فرصتی برای نوجوان ها و نوجوان های منطقه باشد تا بتوانند از این 
فرصت ارزشمند که هم اثر تاریخی دارد و هم سبقه تاریخی بسیار عمیقی دارد و 

از تاکیدات رهبر معظم انقلاب نیز است،بهره مند شوند شوند.

به مناسبت گرامیداشت فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای؛
تجلیل از پهلوان های نامدار منطقه ۱۷

گزارش
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تیم ملی فوتبال ایران که باید خود را برای حضور در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر آماده کند 
هنوز در پیچ اول قرار دارد و به درستی مشخص نیست تا زمان رسیدن زمان جام جهانی 
این تیم دیدار تدارکاتی مناسبی برگزار خواهد کرد یا نه. در حالی که اکثر کشورهای 
حاضر در قطر با برنامه ریزی دقیق و از پیش تعیین شده، دیدارهای تدارکاتی و حریفان 
خود را مشخص کرده اند، فدراسیون فوتبال ایران با بی ثباتی و خودزنی های داخلی 
بهترین زمان ها را از دست داد اما در نهایت موفق شد یک دیدار تدارکاتی با کانادا را 
نهایی کند. براساس توافق های صورت گرفته تیم ملی ایران بامداد روز ۱۶ خرداد در شهر 
ونکوور به مصاف تیم ملی کانادا خواهد رفت. البته قرار بود در این سفر تیم ملی ایران 
با اکوادور هم دیدار تدارکاتی دیگری را برگزار کند اما بنابر دلایلی این بازی نهایی نشد.

در شرایطی که تیم ملی خود را آماده سفر به کانادا می کند ابهاماتی در مورد برگزاری 
این بازی به وجود آمده است و به نظر می رسد ادامه این روند منجر به لغو این دیدار 
خواهد شد. در این مورد گفته می شود برخی نهادها به شرکت واسطه این بازی ایراد 
وارد کرده اند و خواستار تغییر شرکت واسطه شده اند. از آن سوی برخی نهادهای 

کانادایی نیز مخالفت خود را برای برگزاری این دیدار اعلام کرده اند. با این حال اظهارات 
امروز سه شنبه خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه بر ابهامات برگزاری دیدار 
با کانادا بیش از پیش اضافه کرد و به نظر می رسد اتفاقاتی رخ داده است که این 

وزارتخانه هم نگران لغو این دیدار است.
»سعید خطیب زاده« -سخنگوی وزارت امور خارجه- در نشست خبری روز سه شنبه 
خود در واکنش به پرسشی پیرامون اظهارات سیاسی برخی از دولتمردان کانادایی در 
خصوص دیدار تدارکاتی تیم های ملی ایران و کانادا گفت: هماهنگی این دیدار مستقلًا 
از سوی فدراسیون های فوتبال دو کشور، در چارچوب دیدارهای معمول تدارکاتی فوتبال 
صورت گرفته و فدراسیون فوتبال کانادا در این خصوص اعلام کرده که مصمم است با 
جلوگیری از هرگونه سوء استفاده سیاسی گروه های شناخته شده ضد ایران، این رویداد 

صرفاً ورزشی را میزبانی کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: متاسفانه به نظر می رسد برخلاف ادعاهای نمایشی، 
ورزشی ترین امور هم بازیچه جهت گیری های حزبی و جبهه بندی های سیاسی در داخل 
کانادا شده است. موضع گیریها و اظهار نظرهای منفی نخست وزیر کانادا و برخی افراد 
دیگر، حاکی از تفوق نگاه صرف سیاسی و حزبی بر همه وجوه حکمرانی در کانادا بوده 
و به همین دلیل رفتار مقامات این کشور در علن به راحتی بازیچه گروه های مخالف 

و ایران ستیز می شود.
وی تصریح کرد: از دولت و فدراسیون کانادا انتظار می رود فارغ از جوسازی ها، در 
اساس منشور حرفه ای ورزش و اصول شناخته شده فیفا، برگزاری این دیدار تدارکاتی و 
دوستانه را به دور از شائبه ها و انگیزه های سیاسی و نیز شانتاژهای تبلیغاتی مخالفین 
تعاملات غیرسیاسی میان مردم کشورها، تسهیل کند. فدراسیون فوتبال جمهوری 
اسلامی ایران به ما اطمینان داده است کلیه توافقات لازم را با فدراسیون فوتبال کانادا 
در همین چارچوب انجام داده و در صورت نقض توافقات، مسئولیت تمامی عواقب آن 

بر دوش طرف کانادایی خواهد بود.
به نقل از خبرگزاری مهر، با این اظهار نظر مشخص می شود که برگزاری دیدار با کانادا 
در بن بست قرار گرفته و مشخص نیست تیم ملی می تواند تنها دیدار تدارکاتی اش 
را برگزار کند یا باید منتظر رایزنی های فدراسیون فوتبال با کشورهای دیگر باشد. هر 
چند که به نظر می رسد با وضعیتی که فدراسیون فوتبال دارد، حریف قدرتمند و به 
دردبخوری برای دیدار تدارکاتی با تیم ملی مهیا نشود. همه این گمانه زنی ها در حالی 
صورت می گیرد که حمیرا اسدی مسئول امور بین الملل فدراسیون فوتبال صبح امروز 
سه شنبه در گفتگو با خبرنگار مهر تاکید کرد که دیدار تیم ملی برابر کانادا در زمان 

تعیین شده برگزار خواهد شد.

فعالیت در نقل و انتقالات با منابع بورسی ممنوع است
قربان زاده رئیس سازمان خصوصی سازی اعلام کرد: پرسپولیس و استقلال حق استفاده از منابعی که 

از طریق بورس وارد حساب شان شده برای فعالیت در نقل و انتقالات را ندارند.

ورزشی

لیگبرتر

بوده،  همین طور  هم  غالباً  است،  محبوب  »فرهاد« 
یکی درمیان  آبی  سکوهای  در  هم  هنوز  که  آن قدری 
پیراهنِ شماره هفتش را می    پوشند، با عدد چهاری که 
برایشان  با خاطراتی که  خلق کرده کوری می خوانند و 
ساخته زندگی می کنند، امروز هم که استقلال با هدایتِ 
او طلسم تلخِ ناکامی نُه ساله را شکسته و قهرمان لیگ برتر 
شده، حقیقتاً این حُسنِ شهرت را بیشتر خواهد کرد، اما در 
برهه فعلی مجیدی و تیمش نیاز چندانی به ایجاد جریانِ 
تقدیس و حماسه سازی های بیشتر از حقیقتِ فعلی شان 
را ندارند، چرا که بی تردید آفریدنِ چنین   فضایی برای تدوام 
موفقیت های این فصل مُهلک است، موقعیتِ نادرست و 
خطری بزرگ که می تواند در اذهان از فرهاد یک   مربی و 
از استقلال یک تیمِ بدون نقص بسازد و در واقعیت مسیر 

کامیابیِ آن ها در فصلِ آینده را صعب العبور کند.
قهرمانی استقلالِ مجیدی ارزشمند و البته سزاوار احترام 
است، درست به اندازه ی دیگر جام های آبی ها، اما این جام 
برای استقلال و فرهاد صرفاً مهم تر از یک قهرمانی در 
لیگ است، چرا که می تواند پیام آورِ »اتحاد« در فضای 
هواداری شود و با کسب اعتباری به بهای اعتماد به فرهاد 
و پروژه ای که در این فصل به رهبری او برای اصلاح و 
ساختنِ ساختارها به موفقیت ختم شده تلقی گردد که 
استمرار آن در سال های آتی با اهداف و آرزوهای بزرگ تر، 

نیازمندِ شاخصه های اساسی تری در همه ی ابعاد است، 
معیارهایی که فراتر از صحبت های عوام فریبانه ای است 
که امروز در فضای سانتی مانتال و تین ایجری به سبک 
آماتوریسمِ هواداری فوتبالِ مان به مجیدی سیره عصمت 
که  ساخته  بدون ایراد  تیمی  استقلالِش  از  و  داده 
موفقیت های آینده را هم -با صرف نظر کردن از تجدیدِ قوا 
و تقویت ابزار موفقیت تیم- بغایتِ وعده ی تکراری کسب 
ستاره سوم و حتی قهرمانی های سریالی تضمین می  کند.

بمراتب  مجیدی  شاگردان  برای  بیست و دوم  لیگ  اما 
تورنمنتِ دشوارتری است، با حریف های با انگیزه ای که 
خواهند  ارائه  این فصل  به  نسبت  بالاتری هم  کیفیتِ 

داد، حال در وهله نخست همانندِ همین فصل باید هدف 
تعیین شود، استراتژی این فصل کسبِ موفقیت با شیوه 
نتیجه گرایی بود و بی شک انتظاراتِ آبی ها در لیگِ آتی 
که  تیمی  بود،  خواهد  ایده آل گرا  یک تیم  با  کامروایی 
چشم نواز بازی کند و به اندازه ی نتایجِ این فصلش هم 
این مهم مستلزمِ مهماتی است،  باشد، گرچه  درخشان 
ابزاری که در ایجاد امکاناتِ سخت افزاری و تقویتِ تیم 
تعریف می شود و بخشِ عمده ی آن به تامینِ مالی از 
سوی مدیریت باشگاه بازمی گردد، موفقیت استقلال در 
فصلِ بعد می تواند در دسترس باشد، بشرطی که همراه با 
رویا ساختن برای آینده با حقیقتِ امروزش هم روبرو شود.

 داستان جلد

مکث

دیداری جاندار و جذاب با پیروزی »استقلال«؛
شکست ناپذیرها در مسیر کسب 

جام طلایی
دیدار دو تیم مس رفسنجان 
و استقلال با شروع طوفانی 
تیم  این  و  آغاز شد  میزبان 
درپی چند حمله در دقیقه سوم 
می توانست روی ضربه کرنر به گل برسد که ضربه سر آذرباد از 
کنار دروازه استقلال به اوت رفت. بلافاصله پس از این صحنه، 
شوت دیدنی حسین زاده از پشت ۱۸ قدم به دیرک دروازه 
مس برخورد کرد. یک دقیقه بعد ارسال میزبان از چپ فرصتی 
خطرناک روی دروازه قهرمان ایجاد کرد که منجر به گل نشد تا 

۵ دقیقه ابتدایی نوید یک دیدار تماشایی را بدهد.
پس از ضربه سر سیلوا که در دقیقه ۱۵ با فاصله از کنار دروازه 
مس به اوت رفت این تیم مس بود که مالکیت بازی را در 
دست گرفت و با ارسال های تند و مواج و حرکت در عمق 
دفاع حریف، قهرمان لیگ را تحت فشار قرار داد که درخشش 
حسینی مانع از گلزنی رفسنجانی ها بویژه در دو فرصت 
خطرناک دقایق ۳۵ و ۳۷ شد. نیمه اول درحالی بدون گل 

پایان یافت که برتری میزبان محسوس بود.
نیمه دوم این استقلال بود که با آنالیز خوب مربیانش سوار 
بازی شد و در دقیقه۴۸ روی حرکت انفرادی حسین زاده 
از چپ و ضربه حساب شده او به گل رسید. دقیقه ۵۵ 
بازهم قهرمان روی پاس عرضی مهدی پور و شوت تماشایی 

حسین زاده از پشت ۱۸ قدم، دروازه میزبان را فرو ریخت.
مس که نیمه اول حاکم میدان بود گویا در نیمه دوم به 
خواب رفته بود و تا دقیقه ۸۱ اثری از تیم شاداب نیمه 
نخست نداشت! در دقایق پایانی با عقب نشینی استقلال، 
تیم مس چند صحنه خطرناک را رقم زد که شوت کعبی 
و ضربه سر لطیفی با اختلاف کم راهی اوت شد و یک بار 
هم خروج حسینی، مهاجمان مس را در عمق دفاع استقلال 
ناکام گذاشت تا قهرمان، این دیدار جاندار و تماشایی را که 
دارای فرصتهای گل متعددی ازسوی دو تیم بود؛ با دو گل به 

سود خود خاتمه دهد.
از نکات بارز این دیدار می توان به: روز کم فروغ منشا -آقای 
گل لیگ- که توسط مدافعان استقلال به خوبی مهار شده بود 
و در دقیقه ۷۸ تعویض شد، اخراج دانشگر پس از ۱۲ دقیقه 
حضور در میدان و تمرکز کمتر استقلال نسبت به بازی های 

قبلی اش روی ارسال از کناره ها اشاره کرد.
اما سرمربی تیم فوتبال استقلال با وجود برتری تیمش 
برابر مس رفسنجان در هفته بیست ونهم لیگ برتر به نشانه 
اعتراض در نشست خبری این مسابقه حضور نیافت. در 
حالت طبیعی فرهاد مجیدی پس از برتری 2 بر صفر تیم 
فوتبال استقلال مقابل مس رفسنجان در هفته بیست ونهم 
لیگ برتر فوتبال باید در نشست خبری این مسابقه حاضر 
می شد، اما نه او به این نشست خبری آمد و نه دستیارش 
صالح مصطفوی. محمد نوری فر مدیر رسانه ای تیم استقلال 
مصطفوی  صالح  و  »مجیدی  داشت:  اظهار  مورد  این  در 
اعتقاد دارند سیاه ترین روز داوری امروز رقم خورده است، 
چون پنالتی واضح استقلال روی آرمان رمضانی گرفته نشد 
و بیشتر سوت ها به ضرر آبی پوشان بوده است.« ظاهراً به 
همین دلیل این دو به نشانه اعتراض در نشست خبری 

شرکت نکرده اند.

عبدالله دارابی
نویسنده محمدرضا ولی زاده

دبیر تحریریه

خطرِ بزرگ پیش روی »استقلال« و »فرهاد«؛

آماتوریســم!

افزایش ابهامات برگزاری تنها بازی تیم ملی فوتبال؛ 

»بن بستِ« کانادا!
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